
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 16. september 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1794 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res.  Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1794:  

”Hvad er ŵiŶistereŶs holdŶiŶg til ŵiŶiŵuŵsŶorŵeriŶger i ældreplejeŶ?” 

 

Svar: 

 

Den enkelte kommune skal sikre, at der er de nødvendige medarbejdere døgnet 

rundt, så de ældre får den pleje og omsorg, som de har behov for.  

 

Der er stor forskel på plejehjem i forhold til størrelse, indretning og beboersammen-

sætning, og derfor kan en god normering et sted være utilstrækkelig et andet sted.  

 

Minimumsnormeringer kan medføre en risiko for detailstyring, hvor det enkelte ple-

jehjem vil skulle bruge tid på at dokumentere, hvor mange medarbejdere der er på 

de enkelte afdelinger døgnet rundt i stedet for at bruge tiden på beboerne. Det kan 

derudover eŶde i et ”toŵt løfte”, da der ikke er tilstrækkeligt ŵed ledige hæŶder på 
plejeområdet.  

 

 

Med venlig hilsen 
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